
Protokół nr  IV.2024 

Z IV sesji Rady Gminy w Potworowie, z dnia 30 lipca 2024 roku. 

 

W dniu 30 lipca 2024 roku, IV sesję Rady Gminy w Potworowie otworzył Przewodniczący Rady Gminy  
w Potworowie, Pan Łukasz Dąbrowski, który powitał Panią Wójt Martę Kaczor,  

Panią Skarbnik Joannę Bińkowską, Panią Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej Igę Kondrowską, 
Radnych oraz pozostałych przybyłych Gości.  
          

Przewodniczący poinformował, iż obrady odbywają się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Potworów i 
są transmitowane na żywo, na stronie Urzędu Gminy w zakładce Rada Gminy/Obrady a także, zostaną 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Potworów w zakładce Rada Gminy. 

Przewodniczący poinformował uczestników o klauzuli informacyjnej RODO, iż jest wywieszona do 
wglądu na drzwiach wejściowych do Sali konferencyjnej. 
 

Ad 1. Sprawdzenie listy obecności : 
 

Obecnych 14 radnych (13 radnych z dotychczasowego składu Rady Gminy oraz 1 nowo wybrany radny w 

wyborach uzupełniających które odbyły się w dniu 14 lipca 2024 roku.)   
 

Ad 2. Otwarcie sesji: 

 

Na podstawie listy obecności oraz urządzeń do głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził 
kworum i otworzył sesję o godzinie 14:20, informując uczestników  iż obecnych na sali jest 14 radnych, 

gdzie 13 radnych jest z dotychczasowego składu Rady Gminy oraz 1 nowo wybrany radny w wyborach 
uzupełniających, które odbyły się w dniu 14 lipca 2024 roku. 
 

Ad 3. Przyjęcie porządku obrad: 
 

Przewodniczący Rady Gminy Łukasz Dąbrowski przedstawił projekt porządku obrad: 

1. Sprawdzenie obecności. 
2. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
5. Wręczenie Radnemu zaświadczenia o wyborze. 

6. Ślubowanie Radnego wybranego w wyborach uzupełniających. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Potworów na lata 

2024-2028 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji wykonania prac konserwatorskich, 
restauratorskich, robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w ramach 

otrzymanego dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, Edycja 2RPOZ, 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie niezabudowanej 

nieruchomości położonej w miejscowości Łojków, przez Gminę Potworów od osoby fizycznej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od realizacji inwestycji, p.n., Budowa zadaszenia o 

stałej konstrukcji istniejącego boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w 
Potworowie’’. 



12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnej Komisji Inwentaryzacyjnej do spraw 
komunalizacji mienia Gminnego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Potworowie 

14. Sprawy różne 

15. Interpelacje oraz zapytania. 

16. Zakończenie. 

 

Nie zgłoszono uwag do projektu porządku obrad. Przewodniczący przed rozpoczęciem głosowania 
poprosił nowo wybranego Radnego Szymona Grzegorczyka o nie branie udziału w głosowaniu do 
momentu złożenia ślubowania. 

 Głosowanie: 

Za - 13 głosów  
Przeciw - 0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził iż projekt porządku obrad został przyjęty. 
 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Przewodniczący poinformował uczestników iż protokół z poprzedniej III sesji Rady Gminy, był dostępny 
w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Urzędu Gminy Potworów, w zakładce Rada 
Gminy oraz był dostępny do wglądu w Biurze Obsługi Rady. 
 

Nie zgłoszono uwag do protokołu z poprzedniej sesji. Przewodniczący przed rozpoczęciem głosowania, 

poprosił nowo wybranego Radnego Szymona Grzegorczyka o nie branie udziału w głosowaniu, do 

momentu złożenia ślubowania. 
  

Głosowanie: 
Za - 13 głosów  
Przeciw - 0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty. 
 

Ad 5. Wręczenie Radnemu zaświadczenia o wyborze. 
 

Wręczenie nowo wybranemu Radnemu Szymonowi Grzegorczykowi, który w wyborach uzupełniających 
w dniu 14 lipca 2024 uzyskał mandat radnego. Przewodniczący Łukasz Dąbrowski poprosił Panią Igę 
Kondrowską, Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej w Potworowie, o wręczenie zaświadczenia 
Panu Szymonowi Grzegorczykowi  dot. zdobycia mandatu radnego. Pani Iga Kondrowska pogratulowała 
Panu Szymonowi i ,,życzyła owocnych obrad’’. Przewodniczący Rady podziękował Pani Przewodniczącej 
Gminnej Komisji Wyborczej w Potworowie. 

 

 

 

 

 

 

 



 

Ad 6. Ślubowanie Radnego wybranego w wyborach uzupełniających. 
 

Przewodniczący Rady przypomniał uczestnikom zasady związane z prawidłowym złożeniem ślubowania 
przez nowo wybranego radnego. Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski poprosił o powstanie i 
przystąpił do odczytania Roty ślubowania. Pan Radny Szymon Grzegorczyk przyjął ślubowanie słowami 
,,Tak mi dopomóż Bóg’’. Przewodniczący Łukasz Dąbrowski zapytał się czy Pan Szymon chciałby dodać 
coś od siebie? Pan Szymon Grzegorczyk podziękował wszystkim jego wyborcom za oddanie na niego 

głosu, i zadeklarował iż będzie starał się wypełniać obowiązki Radnego, najlepiej jak będzie potrafił. 
Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski, pogratulował radnemu w imieniu swoim i całej Rady Gminy 
Potworów.  
Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski  poinformował, iż podczas II sesji obecnej kadencji Rady Gminy 

w Potworowie, która odbyła się w dniu 16 maja 2024 roku, Rada Gminy wybrała składy swoich Komisji 

stałych i doraźnych.  Poinformował że w Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych, Rada 

pozostawiła jedno miejsca dla nowo wybranego radnego. W związku z tym, Przewodniczący Rady 
zapytał radnego Szymona Grzegorczyka, czy chciałby być jej członkiem. 
Pan Szymon Grzegorczyk zgodził się. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na przyszłej sesji 
przygotowana będzie odpowiednia uchwała i Radni poddadzą pod głosowanie kandydaturę radnego 
Szymona Grzegorczyka. 

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Potworów na lata 
2024-2028 

 

Pani Skarbnik Joanna Bińkowska, przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2024-2028.  

Poinformowała uczestników iż załącznik Nr 1, który przedstawia prezentację tabelaryczną, który został 
dostosowany  do uchwały odnośnie zmian w budżecie. Został również zmieniony załącznik Nr 2,  

wykaz przedsięwzięć do WPF.  Zmiana wynika z faktu, iż inwestycja  budowy sieci  kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Wir i Marysin po przeprowadzonym przetargu został ustalony termin realizacji do 
października 2025 roku. W związku z tym kwota 200 000 zł. rozłożona jest na rok 2024 i 2025. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. Przewodniczący rozpoczął głosowanie. 
Głosowanie: 

Za 14 głosów 

Przeciw 0 głosów 

Wstrzymało się: 0 głosów 

Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

Ad  8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

 

Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik Joannę Bińkowską o zabranie głosu w sprawie zmian.  
Pani Skarbnik poinformowała uczestników iż planowane dochody po zmianach zostały zwiększone o 

kwotę 151 725 zł Zmiany te wynikają z takich zadań jak: złożony został wniosek na modernizację 
oświetlenia w obiektach gminy. Jest to kwota dotacji 49 500 zł został wykonany plan o kwotę 56 000 zł z 

tytułu odsetek, otrzymaliśmy dotację 46 225 zł z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na odbiór 
folii i sznurków. Pani Skarbnik poinformowała iż to zadanie było realizowane w 2023 roku jednak 
dopiero teraz otrzymaliśmy tą dotację. Zostały wprowadzone zadania inwestycyjne takie jak:  



budowa sieci kanalizacyjnej w miejscowości Wir i Marysin, zmniejszono o kwotę 182 040 która przeszła 
na 2025 rok, została wprowadzona modernizacja oświetlenia w budynkach użyteczności publicznej w 
Gminie Potworów w kwocie 62 660, zostały zwiększone wydatki na zakup działki w miejscowości Łojków 
w kwocie 12 000. Pani Skarbnik poinformowała iż w związku z wprowadzonymi zmianami w dochodach, 
wydatkach i zadaniach inwestycyjnych, zmianie uległy planowane wydatki po zmianach. Dokonano 
również przeniesień pomiędzy poszczególnymi podziałkami klasyfikacji budżetowej w celu realizacji 
budżetu.  Pani skarbnik poinformowała uczestników że popełniła błąd pisarski w projekcie uchwały 
podając błędnie łączną kwotę dochodów i że zamiast 31.736.325,68zł powinna być podana kwota 
31.736.352.68zł. Przewodniczący Rady zanotował poprawkę w projekcie uchwały a następnie odczytał 
projekt uchwały uwzględniając poprawkę błędu pisarskiego Pani Skarbnik w paragrafie 2 punkcie 1.   
 

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Głosowanie: 

Za - 14 głosów  
Przeciw – 0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji wykonania prac konserwatorskich, 
restauratorskich, robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru, w ramach otrzymanego 

dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, Edycja 2RPOZ. 
 

Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski odczytał projekt uchwały. 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Głosowanie: 
Za-14 głosów 

Przeciw -0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

 

Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

Przerwa w obradach o godz. 14:52 

Wznowienie obrad o godz. 15:02 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie niezabudowanej 
nieruchomości położonej w miejscowości Łojków, przez Gminę Potworów od osoby fizycznej. 
 

Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski odczytał projekt uchwały.  

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Głosowanie : 
Za- 14 głosów 

Przeciw -0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

 

 

 



 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od realizacji inwestycji, p.n. ,,Budowa zadaszenia o stałej 
konstrukcji istniejącego boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Potworowie’’. 
 

Przewodniczący Rady  Łukasz Dąbrowski odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady  zadał pytanie czy są uwagi do uchwały. Radny Marek Podsiadły wyraził swoje 
zdanie uważając, że Radni nie powinni rezygnować z tej inwestycji, która ma wpływ na rozwój naszej 
gminny i przyszłość naszej młodzieży, która mogłaby trenować na tej hali. Powiedział, że sąsiednie 
gminny posiadają takie hale. Uważa, że jeśli w tym momencie Rada Gminy Potworów odstąpi  od tej 

inwestycji, już nie powróci ona do realizacji tej budowy. Koszty i ryzyko uważa, że zawsze będą istniały. 

Koszty, jakie są związane z tą budową typu ogrzewanie tego obiektu jest podobne do ogrzewania 

energią strażnic  i świetlic.  Podjęcie rezygnacji z budowy tego obiektu rozumie, wie że inwestycja wiąże 

się z ryzykiem, ale też z kosztem w sprawie odstąpienia od budowy zadaszenia, chociaż nie wie jak 

skonstruowana jest umowa. Przewodniczący Rady  Łukasz Dąbrowski przyznał rację Radnemu Markowi 
Podsiadłemu, jeśli chodzi o rozwój gminny i że projekt jest ciekawy ale uważa jednak, że najważniejszym 
aspektem w realizacji tego projektu jest to, że projekt, który został złożony do ministerstwa odbiega od 

tego projektu, który został złożony do Starostwa do Wydziału Budownictwa. Stwierdził iż są to dwa 
różne projekty, gdzie  Gmina uzyskała pozwolenie na budowę zupełnie innego projektu niż dostała 

dofinansowanie. Przewodniczący wyraził opinię iż to rodziłoby duże ryzyko, że jeśli Rada Gminy 

podejmie budowę tego obiektu, gdzie kosztorys inwestorski wynosi prawie 4 000 000 zł i jeśli 
Ministerstwo wycofa nam tą dotację, to będziemy musieli zwrócić tą kwotę, co miałoby negatywny 

wpływ na budżet gminny. Przewodniczący Rady zaznaczył, że Radni muszą być odpowiedzialni w swoich 
decyzjach dotyczących takich ryzykownych inwestycji ponieważ, biorą odpowiedzialność za budżet 
Gminy. Radny Marek Podsiadły zaproponował, że jeśli byłaby możliwość odroczenia przełożenia tej 

inwestycji na inny czas aby spróbować poprawić wniosek. Pani Wójt Marta Kaczor zabrała głos i 
powiedziała że przeanalizowała bardzo dokładnie projekt i umowę. Gminna ma przyznane 
dofinansowanie na zadaszenie, natomiast pozwolenie na budowę mamy na inny obiekt i w takiej sytuacji 

nie można rozpocząć inwestycji.  Ogłoszenie przetargu na budowę jest wiążące z ta inwestycją i do 

dokończenia tej inwestycji. Ministerstwo zażądało od Gminny dosłania pełnej dokumentacji w celu 
wyjaśnienia czy budowa zadaszenia rzeczywiście powinno być dofinansowane. Pani Wójt Marta Kaczor 

kontaktowała się z ministerstwem i rozmawiała w tej sprawie, jaki mamy projekt i na co mamy 

pozwolenie. W Ministerstwie stwierdzono, że to są dwie odrębne rzeczy, w związku z tym zażądano 

dosłania pełnej dokumentacji żeby to zweryfikować. Pani Wójt przekazała Radnym, że dokumentacje 

możemy przesłać tylko w momencie przystąpienia do przetargu. Pani Wójt Marta Kaczor zauważyła, że 

ryzyko podjęcia budowy zadaszenia nad boiskiem jest bardzo duże. Dodała również, że w Szkole 

Podstawowej w Potworowie jest wyremontowana sala gimnastyczna, i gdyby jej nie było, to podjęłaby 

to ryzyko. Pani Wójt Marta Kaczor przedstawiła problem, jaki gminna ma z kanalizacją i wodociągami, że  

instalacja ma już wiele lat i wymaga remontu i czeka nas potężna inwestycja i trzeba się skupić na tym 
problemie, szukać rozwiązania i Ona jako Wójt Gminy Potworów już podjęła działania w tym temacie. 
Pani Wójt nie chce sama podejmować takiej decyzji w sprawie odstąpienia od tej inwestycji, dlatego 

chciała, aby również Radni mieli głos w tej sprawie bo odpowiada za całą gminne i ryzykuje pieniędzmi 
wszystkich mieszkańców.  
 

Debata w sprawie projektu uchwały została zakończona. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Głosowanie: 
Za- 13 głosów 

Przeciw- 1 głos 

Wstrzymało się – 0 głosów 



Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnej Komisji Inwentaryzacyjnej do spraw 

komunalizacji mienia Gminnego. 

 

Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski odczytał projekt uchwały. 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Głosowanie: 
Za - 14 głosów 

Przeciw - 0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

 

Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

Ad 13.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Potworowie. 
 

Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt statutu Gminnej Biblioteki Publicznej był udostępniony 
do wglądu w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Urzędu Gminy Potworowie, z tego 

powodu nie będzie go odczytywał. 
 

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały oraz projektu statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Potworowie. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Głosowanie: 
Za-14 głosów 

Przeciw -0 głosów 

Wstrzymało się – 0 głosów 

 

Przewodniczący stwierdził iż uchwała została przyjęta. 
 

Ad 14. Sprawy Różne. 

 

Radny Marek Podsiadły zgłosił problem, jaki jest na drodze 740 związany ze zjazdem do sklepu wielko 

powierzchniowego. Jest to niebezpieczne miejsce i narażone na wiele wypadków, w których mogą brać 
udział piesi jak i samochody. Ten odcinek stanowi wielkie zagrożenie. Przewodniczący Rady Łukasz 
Dąbrowski zadał pytanie Do Radnego Pana Marka Podsiadłego, co można zrobić w tym miejscu aby 

poprawić bezpieczeństwo? Pan Radny Marek Podsiadły powiedział, że było już przeznaczone 10 000 zł 
na projekt związany z tą drogą i zauważył, że powinno być to zrobione wcześniej zanim wystąpił problem 
ze zjazdem do sklepu wielko powierzchniowego. Radny Łukasz Chrząstowski uzasadnił, że planowanie 

powstania sklepu wielko powierzchniowego powinno uwzględniać planowanie również zjazdu do tego 

sklepu. Radny Marek Podsiadły zaproponował powstanie pasów dla pieszych bo może to rozwiąże ten 

problem,  proponował również założenie odcinkowego pomiaru prędkości na odcinku Łojków-Grabowa, 

tak jak jest w innych miejscowościach w Polsce. Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski poprosił 
Radnego Marka Podsiadłego o rozmowę z Panią Wójt i udanie się do odpowiedniego referatu w 
urzędzie, aby pochylić się nad tym problemem. Pani Wójt Marta Kaczor przekazała uczestnikom, że nie 

miała zgłoszeń o takich sytuacjach. Pani Wójt stwierdziła, że pochyli się nad tym tematem i nie zostawi 

tego w ten sposób. Pani Wójt przekazała iż rozmawiała z Komendantem Policji i pewne ustalenia już 
zapadły i rozwiązania na temat odcinkowego pomiaru prędkości ale jest związane z tym wiele utrudnień. 



Radny Marek Podsiadły zgłosił również problem na ul. Szkolnej w miejscowości Potworów związany z 
podpięciem się mieszkańców do kanalizacji, których w tamtym czasie, kiedy była budowana kanalizacja 

nie było  stać na montaż. Zgłosił również prośbę o przedłużenie chodnika. Pani Wójt Marta Kaczor 
przekazała, że już rozmawiała na ten temat z przedstawicielem  trzech domów w tym miejscu i jest to 

zadanie Starostwa, a projekt jest już zamknięty. Pan Marek Posiadły poruszył jeszcze jedną kwestię, 

zjazdu dla autobusów szkolnych, aby go zrobić. Pani Wójt wyjaśniła, że rozmawiała już ze Starostą na ten 

temat oraz o przejściu dla pieszych, ale w czasie projektowania nie było to zgłoszone i nie można zmienić 

nic w tej kwestii. Przekazała, że będzie chciała rozwiać  o tym aby inny sposób zapewnić bezpieczeństwo 
dzieciom. Przewodniczący Rady Łukasz Dąbrowski podziękował za cenne uwagi Panu Radnemu Markowi 
Podsiadłemu. 

 

Ad.15  Interpelacje oraz  zapytania – brak. 

 

Ad.16  Zakończenie. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Łukasz Dąbrowski podziękował 
za udział w posiedzeniu, po czym zamknął IV.2024 Sesję Rady Gminy w Potworowie o godz. 15:35. 

 

Protokół sporządziła: 
Katarzyna Fijałkowska                                                                                
 

         Przewodniczący Rady Gminy 

     Łukasz Dąbrowski 


